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Following a successful run with the codenamed R700 family of GPUs, which was originally released back in June 2008 as the Radeon HD 4000 series, AMD is launching the highly anticipated R800. Debuting to no one's surprise as the ATI Radeon HD 5000 series, on our test bed today we have a reference HD 5870 graphics card packing some 2150 million transistors and produced on a 40nm process. 

The new Radeon HD 5000 series is said to deliver around 2x more performance than previous generation Radeon cards, and brings DirectX 11 support to desktops for the first time. Even while Nvidia is downplaying the latter, AMD sees it as a great advantage and expects DX11-capable games to start shipping before the end of the year. 

Nvidia will also support DirectX 11 on future hardware of course, but the way things are going it looks as though we'll still have to wait a few months before their response to the new Radeon HD line arrives. 

AMD's pricing strategy with the Radeon HD 5000 series will be quite interesting too, as for the first time in a long while the company will be looking to take the performance crown from Nvidia. Previous generation ATI graphics cards have been unable to compete with the fastest Nvidia solutions, forcing AMD to heavily discount their products in an effort to deliver better value. 

In the end the Radeon HD 4850 was competing with the much older GeForce 9800 GTX, while the Radeon HD 4870 ran somewhat unopposed at $299. At this price point the 4870 delivered an impressive level of performance, though it was overshadowed by improved GeForce GTX graphics cards over the next 12 months. 

The new Radeon HD 5870 is in a very different position, though. This time around it looks like AMD is not going to be forced into a pricing war as easily -- at least not yet anyway. So for now the HD 5870 makes its debut with an MSRP of $380, while the Radeon HD 5850 is also arriving today priced at around $260. 

This makes the Radeon HD 5870 roughly $120 cheaper than today's undisputable performance champ, the GeForce GTX 295. It also makes it almost twice as costly as the Radeon HD 4890, however, which begs the question: is the Radeon HD 5870 really that much faster? Today we finally get to find out, as we will be comparing AMD's latest and greatest against every single high-end graphics card released over the past year.
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Сразу после успешного выпуска семейства ГП (графических процессоров) под кодовым название R700, которые первоначально были реализованы в серии видеокарт Radeon HD 4000 в июне 2008 года, компания АМД запускает в продажу давно ожидаемый чип R800. После его дебюта в серии видеокарт Radeon HD 5000, что не было ни для кого сюрпризом, на нашем тестовом стенде представлена референсная копия видеокарты HD 5870, содержащая 2.15 млрд. транзисторов и выполненная по 40нм процессу.
Заявлено, что новая серия видеокарт Radeon HD 5000  обеспечивает примерно 2х-кратный прирост производительности в сравнении с предыдущим поколением видеокарт Radeon, а также впервые несет с собой поддержку DirectX 11 для домашних компьютеров.  В то время, как компания Nvidia принижает значение DirectX 11, компания АМД видит в этой технологии огромные преимущества и ожидает начало продаж DX11-видеоигр к концу этого года.
Nvidia безусловно включит поддержу DirectX 11 в свои видеокарты в будущем, но дела обстоят так, что нам все еще придется подождать пару месяцев, пока появится достойный ответ линейке видеокарт Radeon HD.
Ценовая политика компании АМД относительно серии видеокарт Radeon HD 5000 будет довольна интересна, впервые за долгое время компания сорвет венец первенства с Nvidia. Предыдущее поколение видеокарт ATI было не в состоянии соревноваться с быстрейшими решениями от Nvidia, что вынудило компанию АМД значительно снизить цены на свои продукты, в попытке сохранить их котируемость. 
В конечном итоге видеокарта Radeon HD 4850 соревновалась с намного более старой GeForce 9800 GTX, пока 
Radeon HD 4870 не находила противников ценой в 299$. В этой ценовой категории 4870 предоставила впечатляющий уровень производительности, хотя он был омрачен благодаря  улучшению  видеокарт GeForce GTX в течение следующих 12 месяцев.
Однако, новая видеокарта Radeon HD 5870 находится совсем в ином положении. Похоже, в этот раз компанию АМД будет не так просто принудить к ценовой борьбе, по крайней мере, пока. Итак, на данный момент видеокарта HD 5870 дебютирует по рекомендованной цене производителя в 380$, Radeon HD 5850 же оценивается сегодня в 260$.
Это делает Radeon HD 5870 приблизительно на 120$ дешевле сегодняшнего безоговорочного лидера производительности GeForce GTX 295.
Однако Radeon HD 5870 в 2 раза дороже Radeon HD 4890, и напрашивается вопрос: на самом ли деле  Radeon HD 5870 настолько быстрее? Сегодня мы наконец то выясним это, ибо мы будем сравнивать последние новинки АМД с каждой одиночной видеокартой уровня  high-end  выпущенной в прошлом году.


